
PROTOKÓŁ nr  VII/ 07 
z VII Sesji Rady Miejskiej śerkowa 

odbytej w dniu 28 września 2007 roku 
w godz. od 900 – 1030 w sali nr 3 Urzędu 

Miasta i Gminy w śerkowie.         
II część obrad 

w godz. od 1100 _ 1230 w Pałacu w Śmiełowie 
     

VII  Sesja Rady Miejskiej śerkowa została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2001 r. Dz. U. nr 142, poz. 1591 ze 
zmianami). 

 
Punkt l - Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej śerkowa Barbara Urbańska o godz. 900 otworzyła pierwszą 
część obrad VII Sesji Rady Miejskiej śerkowa. Powitała radnych, sołtysów i gości 
zaproszonych.  Wyjaśniła, Ŝe zmiana miejsca odbycia pierwszej części sesji wynika z jej 
roboczego charakteru. Zgodnie z planem w Muzeum im. Adama Mickiewicza  
w Śmiełowie odbędzie się druga uroczysta część sesji dotycząca utworzenia 
”Mickiewiczowskiego  Parku Kulturowego”. 
W sesji uczestniczyło 15 radnych, lista obecności stanowi załącznik nr 1 
Porządek obrad VII Sesji Rady Miejskiej śerkowa wraz z  zaproszeniami i materiałami 
sesyjnymi dostarczono  radnym w dniu 20 września 2007 r. Lista potwierdzająca odbiór 
materiałów sesyjnych stanowi załącznik nr 2 do protokółu.   

 
W I części sesji udział wzięli: 

1. sołtysi gminy śerków.  
Lista obecności stanowi załącznik nr  3  do niniejszego protokółu. 
oraz: 

2.   Janusz Jajczyk    - Burmistrz śerkowa 
3. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy śerków 
4. Przedstawiciele mediów:  - „Gazeta Jarocińska” i „Zycie Jarocina” 
 

Punkt 2 – Stwierdzenie poprawności obrad. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, Ŝe w sesji uczestniczą wszyscy radni, tak więc Rada jest 
władna podejmować prawomocne uchwały. 
 
Punkt 2 - Odczytanie porządku obrad sesji. 
Przewodnicząca przedstawiła wniosek Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad sesji, 
projektu uchwały w sprawie oddania zabudowanej nieruchomości w dzierŜawę jako punkt 8 „f”. 
porządku obrad. Wyjaśniła, ze przedmiotem dzierŜawy na rzecz Ośrodka Kultury i Rekreacji 
Mickiewiczowskiego Centrum Turystycznego w śerkowie jest nieruchomość zabudowana 
budynkami hotelowymi, gastronomicznymi, kompleksem basenów, recepcją,  parkiem i całą 
infrastrukturą zlokalizowaną przy ul. Jarocińskiej i Parkowej. Gmina część majątku 
komunalnego  przekazuję na działalność statutową Ośrodka, który jest jednostką organizacyjną 
gminy i posiada osobowość prawną. 
Radni przyjęli wniosek.  
Przewodnicząca przedłoŜyła porządek obrad VII Sesji Rady Miejskiej śerkowa  
w następującym brzmieniu: 
I część obrad sesji - 900 

1. Otwarcie obrad sesji.  
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.   
3. Przedstawienie porządku obrad sesji. 



4. Przyjęcie protokołu z obrad VI Sesji Rady Miejskiej śerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na VI Sesji Rady Miejskiej śerkowa. 
7. Przyjęcie informacji z wykonania budŜetu za I półrocze 2007 r. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej śerkowa w sprawie:  

a) powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników sadów 
powszechnych, 

b) sprzedaŜy  nieruchomości, 
c) nabycia nieruchomości, 
d) wyraŜenia opinii o zakwalifikowaniu dróg dojazdowych do gruntów rolnych w celu 

przebudowy w roku 2008 
e) wprowadzenia zmiany do budŜetu Miasta i Gminy śerków na 2007 rok. 
f) oddania zabudowanej nieruchomości w dzierŜawę. 

9. Wybór ławników do Sądu Rejonowego w Jarocinie na kadencję 2008 – 2011  
a) wybór komisji skrutacyjnej, 
b) przeprowadzenie tajnego głosowania i ogłoszenie wyników, 
c) odczytanie treści uchwały w sprawie wyboru ławników. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne głosy,  wnioski, komunikaty. 
 
II część obrad sesji.- 1100    
 
12. Istota parku kulturowego w codziennym Ŝyciu gminy –wystąpienie  p. Jacka Piotrowskiego, 

Kierownika Wydziału ds. Rejestru Zabytków w Wojewódzkim Urzędzie Ochrony Zabytków 
w Poznaniu  

b) dyskusja 
c) podjęcie   uchwały w sprawie  utworzenia Mickiewiczowskiego Parku 

Kulturowego, 
 
13. Zamknięcie obrad sesji. 
Przewodnicząca zapytała czy są uwagi do porządku obrad. Uwag nie wniesiono.  
W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, tj. przy 15 głosach „za” 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokółu/. 
 
Punkt 4 - Przyjęcie protokołu z obrad VI Sesji Rady Miejskiej śerkowa. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe protokół z obrad VI Sesji Rady Miejskiej śerkowa był 
wyłoŜony do wglądu w biurze Rady oraz przed obradami VII sesji. Do treści protokółu uwag nie 
wniesiono.  
W głosowaniu, protokół z VII sesji został przyjęty 15 głosami „za”, bez odczytywania. 
 
Punkt 5 - Interpelacje i zapytania radnych. 
Radni nie złoŜyli interpelacji i zapytań. 
 
Punkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na VI Sesji Rady Miejskiej  śerkowa. 
PowyŜsze sprawozdanie przedstawiła przewodnicząca Rady Pani Barbara Urbańska na podstawie 
materiałów opracowanych dla radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik  
nr 5 do protokółu. 
 
Punkt 7 - Przyjęcie informacji z wykonania budŜetu za I półrocze 2007. 
Radni przyjęli informację z wykonania budŜetu za I półrocze, którą szczegółowo 
przeanalizowano na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 2 sierpnia 2007 r. 
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 



 
Punkt 8 - Podjęcie uchwał Rady Miejskiej śerkowa w sprawie: 
 

a) powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników sądów 
powszechnych,  

Przewodnicząca przedstawiła skład zespołu  do zaopiniowania kandydatów na ławników, do 
którego wchodzą radni: Janusz Adamczak,  Bronisław Banasiak,  Wincenty Bgaczyk i Wojciech 
Obecny.  

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały.  
/Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokółu/. 
Rada Uchwałę Nr VII/49/07 Rady Miejskiej śerkowa z dnia 28 września 2007r. w sprawie 
powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników sądów powszechnych 
przyjęła jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr VII/49/07 stanowi załącznik nr 8 do protokółu / . 
 

b) sprzedaŜy nieruchomości, 
    Przewodnicząca przedstawiła projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem. Radni nie wnieśli  
uwag.  
/Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokółu/. 
Rada Uchwałę Nr VII/50/07 Rady Miejskiej śerkowa z dnia 28 września 2007r. w sprawie 
sprzedaŜy nieruchomości przyjęła jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr VII/50/07 stanowi załącznik nr 10 do protokółu / . 
 

c) nabycia nieruchomości,  
    Przewodnicząca przedstawiła projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem. Radni nie wnieśli  
uwag.  
/Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokółu/. 
Rada Uchwałę Nr VII/51/07 Rady Miejskiej śerkowa z dnia 28 września 2007r. w sprawie 
nabycia nieruchomości przyjęła jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr VII/51/07 stanowi załącznik nr 12 do protokółu / . 
 

d) wyraŜenia opinii o zakwalifikowaniu dróg dojazdowych do gruntów rolnych w celu 
przebudowy w roku 2008,  

     Przewodnicząca przedstawiła projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem. Radni nie wnieśli  
uwag.  
/Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokółu/. 
Rada Uchwałę Nr VII/52/07 Rady Miejskiej śerkowa z dnia 28 września 2007r. w sprawie 
wyraŜenia opinii o zakwalifikowaniu dróg dojazdowych do gruntów rolnych w celu przebudowy 
w roku 2008 przyjęła jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr VII/52/07 stanowi załącznik nr 14 do protokółu / . 
 

e) wprowadzenia zmiany do budŜetu Miasta i Gminy śerków na 2007 rok, 
    Skarbnik gminy pPani Bronisława Rogacka przedstawiła projekt zmian do budŜetu gminy na  
rok 2007 w działach i rozdziałach klasyfikacji budŜetowej. 
Skarbnik Gminy poinformowała, Ŝe po analizie budŜetu za I półrocze zwiększono dochody 
własne o większe wpływy niŜ planowano tj. zwiększono środki na dotacje celowe, wybory, na 
współpracę zagranicą. W budŜecie dokonano takŜe przesunięć po stronie wydatków. Ogółem 
zwiększono dochody i wydatki o kwotę 373.406,24 zł 
W związku z wprowadzonymi zmianami budŜet po stronie dochodów zwiększono do kwoty 
27.346.663,39 zł w tym dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej  
i innych zadań zleconych ustawami w wysokości 5.315.738,- zł.  



Po zmianach wydatki budŜetu uchwalono w kwocie 29.184.582,17 zł w tym wydatki związane  
z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych ustawami  
w wysokości 5.315.738,- zł.  
Skarbnik Gminy poinformowała, Ŝe dokonano zmian w wydatkach inwestycyjnych oraz  
w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym. 
/Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokółu/. 
Przewodnicząca Pani Urbańska podziękowała za przedstawienie i omówienie zmian do budŜetu. 
Radni nie wnieśli uwag.  
Uchwałę Nr VII/53/07 Rady Miejskiej śerkowa z dnia 28 września 2007r. w sprawie 
wprowadzenia zmiany do budŜetu Miasta i Gminy śerków na 2007 rok  przyjęto jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr VII/53/07 stanowi załącznik nr 16 do protokółu / . 
 

f) oddania zabudowanej nieruchomości w dzierŜawę, 
    Przewodnicząca przedstawiła projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem. Radni nie wnieśli  
uwag.  
/Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokółu/. 
Rada Uchwałę Nr VII/54/07 Rady Miejskiej śerkowa z dnia 28 września 2007r. w sprawie 
oddania zabudowanej nieruchomości w uŜyczenie przyjęła jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr VII/54/07 stanowi załącznik nr 18 do protokółu / . 
 
    Przewodnicząca ogłosiła 10 minutową przerwę i poprosiła członków zespołu do 
zaopiniowania kandydatów na ławników aby dokonali analizy zgłoszonych kandydatur na 
ławników i przedstawili opinię. 
 
Punkt 9 - Wybór ławników do Sądu Rejonowego w Jarocinie na kadencję 2008 – 2011.  
     Przewodnicząca po przerwie rozpoczęła ciąg dalszy obrad Sesji. Pani Barbara Urbańska 
poprosiła przewodniczącego zespołu pana Janusza Adamczaka  o odczytanie protokółu 
opiniującego kandydatów na ławników. 
     Radny Adamczak odczytał protokół zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na 
ławników do sądów powszechnych powołanego uchwałą nr VII/49/07 Rady Miejskiej śerkowa 
z dnia 28 września 2007 roku.  
   Radny Adamczak  podkreślił , Ŝe 3 osoby zostały wykluczone, poniewaŜ nie spełniały 
wymogu jakim było posiadanie wykształcenia średniego. 
   Przewodnicząca zaproponowała przejście do głosowania. Najpierw wybrano 3 osoby do 
Komisji Skrutacyjnej w składzie:  
Obecny Wojciech, Adamczak Janusz, Bogaczyk Wincenty.  
W wyniku głosowania wybrano: 
Do Sądu Rejonowego: 

a) Kinga Ciszak 
b) Halina Marecka 
c) Maria Danuta Masłowska 
d) Wojciech Tadeusz Waszak. 

Do Sądu Rejonowego – Sądu Pracy: 
a) Józef Andraszak 
b) Teresa BoŜejewicz 
c) Ireneusz Jarzyniak 
d) Maria Juszczak 
e) Zofia Agnieszka Ratajczak 

Protokół Komisji Skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania stanowi załącznik nr 19 i 20 
Uchwała nr VII/55/07 Rady Miejskiej śerkowa z dnia 28 września 2007 roku w sprawie 
stwierdzenia wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Jarocinie na kadencję 2008 – 2011 
stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 



 
Punkt  10 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
PowyŜszy punkt porządku obrad pominięto z uwagi na nie złoŜenie przez radnych interpelacji  
i zapytań. 
 
Punkt  11 – Wolne głosy, wnioski, komunikaty. 
    W trakcie głosowania na ławników Burmistrz przedstawił sprawy bieŜące gminy. Powiedział, 
Ŝe dziś na terenie MCT o 1030  odbywa się  Seminarium integracyjne zorganizowane przez 
Urząd Wojewódzki, w którym powinien  uczestniczyć tj. w części dotyczącej otwarcia  
i powitania gości. W seminarium bierze udział kilka delegacji w tym delegacja z Niemiec. Drugą 
imprezą na którą został zaproszony jest Światowy Dzień Turystyki w Licheniu.  
Burmistrz serdecznie zaprosił radnych, sołtysów i gości na drugą uroczystą część obrad sesji, 
która odbędzie się w Pałacu w Śmiełowie. Poinformował takŜe o realizacji zadań i planach 
inwestycyjnych oraz jakie środki finansowe udało się pozyskać. 
 
 
II część obrad sesji.- 1100    
W II części sesji udział wzięli:  
Sołtysi gminy śerków, burmistrz Pan Janusz Jajczyk, skarbnik gminy Pani Bronisława Rogacka, 
sekretarz gminy Pan Jacek Jędraszczyk oraz niŜej wymienieni goście: 

1. Pan Aleksander Starzyński – Wielkopolski Wojewódzki Konserwator Zabytków  
w Poznaniu 

2. Pan Jacek Piotrowski – Kierownik Wydziału ds. Rejestru Zabytków w Wojewódzkim 
Urzędzie Ochrony Zabytków w Poznaniu 

3. Pan Stanisław Martuzalski – Starosta Powiatu w Jarocinie 
4. Pan Przemysław Musielak – Wice-Starosta  Powiatu w Jarocinie 
5. Zygmunt Meisnerowski – Przewodniczący Rady Powiatu w Jarocinie 
6. Pan Kasper Ekert – Radny Rady Powiatu w Jarocinie 
7. Pan Aleksander Podemski – Wójt Gminy Nowe Miasto 
8. Pan Andrzej Kostołowski – Były Kustosz Muzeum w Śmiełowie 
9. Pan Henryk Marciniak – Dyrektor Gimnazjum nr 1 im. Zbigniewa Herberta  

w śerkowie 
10. Pani Alina Kasprzak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w śerkowie 
11. Pan Robert Rogacki- Nauczyciel Gimnazjum nr 1 im. Zbigniewa Herberta w śerkowie 
12. Ks. Prałat Kazimierz Walczak - proboszcz Parafii p.w. św. Jana Chrzciciela 
13. Pan Krzysztof Schwartz – Nadleśniczy Lasów Państwowych w Jarocinie  
14. Pan Tadeusz Zysk - /Prezes/ Wydawnictwa „Zysk i Spółka” w Poznaniu 
15. Pan Ryszard Kajetańczyk – Przedstawiciel Firmy „INTEGRA” w Poznaniu. 
16. Pan Krzysztof Polerowicz – Kierownik Rewiru Dzielnicowych w śerkowie 
17. Przedstawiciele Mediów – „Gazeta Jarocińska” i „śycie Jarocina”  

 
Przewodnicząca otwierając drugą uroczystą część obrad sesji przytoczyła zapowiedź 

prywatnego koncertu Jacka Kaczmarskiego - Program  „Pochwała łotrostwa” powstał  
w znacznej części dwa i pół roku temu w lutym w pałacyku w Śmiełowie, jest to taki dworek  
w zasadzie, część Muzeum Narodowego w Poznaniu, którego kustosze Państwo Kostołowscy 
pozwolili mi tam się schować i pracować. Ta atmosfera tego pałacyku sprawiła, Ŝe postanowiłem 
napisać piosenkę o tym jak powstał program „Pochwała łotrostwa” A pałacyk ten wyróŜnia się 
wśród innych tego rodzaju obiektów w Wielkopolsce, Ŝe w 1831 roku przebywał tu Adam 
Mickiewicz i zastanawiał się, wahał się, czy wziąć udział w powstaniu listopadowym. W tym 
wahaniu się bardzo mu pomogła piękna sąsiadka Konstancja Lubiejska. Z takim skutkiem, Ŝe 
powstanie upadło, wieszcz nie dojechał. 



Przebywając tam w Śmiełowie wśród tych pamiątek widać ślady tego wahania, to bardzo 
było inspirujące. W ten sposób powstała piosenka „Czaty śmiełowskie”, „Czaty”, dlatego, Ŝe 
wzorowana na jednej z najbardziej znanych ballad Mickiewicza „Czaty”. Nie wiem czy Państwo 
pamiętają, to jest ta, która zaczyna się od słów: 

„Z ogrodowej altany wojewoda zdyszany 
BieŜy w zamek z wściekłością i trwogą. 
Odchyliwszy zasłony, spojrzał w łoŜe swej Ŝony, 
Pójrzał, zadrŜał, nie znalazł nikogo”. 

Przewodnicząca poprosiła uczennicę Monikę Kaczmarek z Gimnazjum w śerkowie  
o zarecytowanie piosenki „Czaty śmiełowskie”. /Czaty stanowią  załącznik nr 22 do protokołu/.  
 
Punkt 12 -  Istota parku kulturowego w codziennym Ŝyciu gminy –wystąpienie  p. Jacka 
Piotrowskiego, Kierownika Wydziału ds. Rejestru Zabytków w Wojewódzkim Urzędzie 
Ochrony Zabytków w Poznaniu  
     Pan Jacek Piotrowski przedstawił treść historyczną i kulturową związaną z utworzeniem 
Mickiewiczowskiego Parku Kulturowego. Zaznaczył równieŜ, Ŝe pomysł tego przedsięwzięcia 
dojrzewał przez dwa lata. Pan Piotrowski podziękował wszystkim osobom, które były 
zaangaŜowane i pomagały w opracowaniu projektu, m. in. Państwu Ewie i Andrzejowi 
Kostołowskim, Robertowi Rogackiemu, Krzysztofi Schwartz  oraz Panu Burmistrzowi,  
Obszar Parku tworzą miasto śerków oraz wsie Brzóstków, Gęczew, Lgów i Śmiełów, a takŜe 
kompleksy leśne, pola uprawne, nieuŜytki z zadrzewieniami i cieki wodne. 
     Pan Piotrowski  odpowiadając na pytanie po co  jest potrzebny MPK odwołał się do 
przeszłości do wieku XVIII. Podkreślił, Ŝe przeszłość bardzo głęboko wnika w naszą osobowość 
i zarazem ją kształtuje. 
      Powołanie Parku ma  kilka zadań do spełnienia m.in.: 

- pomóc  w zdefiniowaniu przestrzeni, w której się znajduje, 
- zwiększyć wymiar kulturotwórczy i ekonomiczny, 
- element edukacyjny 

Park ma słuŜyć całej gminie dlatego naleŜy w ciągu trzech miesięcy przystąpić do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla  obszaru objętego  utworzonym 
Parkiem. Później opracować Plan Ochrony Parku Kulturowego, który uporządkuje sprawy 
związane z ochroną oraz ukierunkuje działania. Kierownik ds. Rejestru Zabytków Pan Jacek 
Piotrowski podkreślił, Ŝe gmina śerków powinna wykorzystać posiadanie na swoim terenie 
takich wyjątkowych miejsc jak pałac w Śmiełowie czy kościół w Brzóstkowie. – One jawią się 
nam jako pomniki minionych wieków, ale i jako składniki produktu turystycznego. MoŜemy 
wykorzystać je do stworzenia infrastruktury turystycznej, która w efekcie da nam pieniądze. 
Musimy przekonać turystów, Ŝe ten teren jest miejscem, do którego warto wracać. – Jest takŜe 
wiele mało znanych obiektów n.p. budynek poczty konnej w śerkowie, który naleŜy 
wyremontować i wypromować.  
 

d) dyskusja 
Radny Pan Bronisław Banasiak – dlaczego ten obszar jest ograniczony i nie sięga terenu 
Raszew? 
Burmistrz – granice parku wytyczył urbanista Pan Ryszard Kajetańczyk z Firmy „INTEGRA”  
w Poznaniu, który zajmuje się przygotowywaniem projektów i decyzji o warunkach zabudowy  
i celu publicznego. Opracowując plan Mickiewiczowskiego Parku Kulturowego kierował się 
zasadami, które były przyjęte w celu utworzenia parku. – Park będzie obejmował i tak juŜ duŜą 
część gminy. Najczęściej tworzy się je na terenie jednej miejscowości. Jest wiele elementów, 
które wykluczono z ujęcia w parku m. in. Raszewy. Burmistrz podkreślił, Ŝe jest to jeden  
z pierwszych i większych obszarowo parków.  
To jest historyczny moment dla gminy, który dobrze wpisuje się w 750 rocznicę pierwszej 
wzmianki o śerkowie i Brzóstkowie – powiedział Burmistrz. Nazwa Parku wynika z tego, Ŝe 



Adam Mickiewicz - poeta stał się osią wielopoziomowej struktury dziedzictwa kulturowego 
zachowanego w śerkowie i okolicy. Adam Mickiewicz przebywał w Śmiełowie  
i okolicy w 1831 roku. Wspomnienie pobytu w Wielkopolsce, po stronie gościa jak i gospodarzy 
było bardzo pozytywne. Po stronie poety widoczne jest to w jego utworach, a szczególnie  
w „Panu Tadeuszu”. Dla gospodarzy pobyt wieszcza został wykorzystany do budowy legendy  
i kształtowania postaw patriotycznych kolejnych pokoleń Polaków. Burmistrz podkreślił, Ŝe 
warto wiedzieć, Ŝe z ziem rdzennie polskich Mickiewicz znał tylko Wielkopolskę. Nigdy nie był 
w Warszawie czy Krakowie. Stąd gmina śerków dwa lata temu tj. 26 stycznia 2005 roku – 150 
rocznicę śmierci wieszcza, podjęła zobowiązanie dotyczące utworzenia parku kulturowego oraz 
Mickiewiczowskiego Centrum Turystycznego. MCT działa juŜ od 1 stycznia 2007 r. i oferuje 
doskonałą bazę turystyczną z 300 miejscami noclegowymi o bardzo wysokim standardzie. 
MoŜliwość tworzenia parków kulturowych wprowadziła ustawa o ochronie zabytków z 2003 r. 
Rok później Rada Miejska podjęła uchwałę w sprawie rozpoczęcia działań mających na celu 
utworzenie parku. Powołany został zespół złoŜony m.in. z historyków, geodety, leśnika oraz 
urzędników, którzy opracowali materiały dotyczące terenu i jego historii, przyrody oraz 
biografie osób związanych z nim. Utworzenie Parku nakłada na gminę duŜe obowiązki ale takŜe 
moŜna z tego tytułu uzyskać środki finansowe na realizację zadań inwestycyjnych. Czynimy 
starania o środki zewnętrzne na modernizacje dróg oraz remont zabytków w tym myślimy  
o remoncie poczty konnej w śerkowie, która jest bardzo zniszczona. – Zabytek jest w 
prywatnych rękach. To moŜe być nasza perełka. Musimy spróbować wykupić ten budynek. 
Planujemy w przyszłości rozszerzenie terenu parku o miejscowości gminy Nowe Miasto, z którą 
śerków współtworzy stowarzyszenie „Zaścianek”  
 

e) podjęcie   uchwały w sprawie  utworzenia Mickiewiczowskiego Parku 
Kulturowego, 

    Przewodnicząca przed przedstawieniem projektu uchwały w sprawie utworzenia Parku 
odczytała wniosek Pana Jacka Piotrowskiego o wniesienie trzech autopoprawek:  
Pierwsza w §5 powinien zostać dodany ( jako pierwszy) podpunkt o brzmieniu: „naruszenia 
nawarstwień kulturowo – osadniczych od czasów pradziejowych po okres nowoŜytny”. 
Druga w §6. Z punktu 1 powinno się przenieść zapis podpunktu o brzmieniu: „wyklucza się 
wszelkie prace ziemne, w tym związane z niwelacją terenu oraz z działaniami budowlanymi 
wymagają uzgodnień konserwatorskich” do punktu 2 przy skróconej treści: „wszelkie prace 
ziemne, w tym związane z niwelacją terenu oraz z działaniami budowlanymi”. 
Trzecia w §8. Punkt 2 powinien zostać przeniesiony do punktu1, § 6 i powinien zostać 
oznaczony jako podpunkt. 
Radni jednogłośnie przyjęli autopoprawki. 
    Przewodnicząca przedstawiła projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem. Radni nie wnieśli  
uwag.  
/Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokółu/. 
Rada Uchwałę Nr VII/56/07 Rady Miejskiej śerkowa z dnia 28 września 2007r. w sprawie 
utworzenia Mickiewiczowskiego Parku Kulturowego przyjęła jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr VII/56/07 stanowi załącznik nr 23 do protokółu / . 
 
Radny p. Grzegorz Andraszak zwrócił się z pytaniem dotyczącym wielu zabytków na terenie  
gminy, które nie mają statusu zabytku… Jaka jest moŜliwość aby były zabytkami i właściciele 
mogli ubiegać się o refundację?    
 
Pan Aleksander Starzyński – Wielkopolski Wojewódzki Konserwator Zabytków w Poznaniu 
zabierając głos pogratulował odwagi podjęcia takiej uchwały i wyzwania. PrzybliŜył fakt 
przystąpienia do realizacji decyzji, która zapadła na doŜynkach diecezjalnych w Brzóstkowie 
dnia 22 sierpnia 2004 roku. Podkreślił, ze jest to wyeksponowanie terenu o znaczeniu 
historycznym i kulturowym. – Jest to dowód dojrzałości samorządowców, którzy dostrzegają 



wartości na swoim terenie. Park jest dodatkowym atutem w ubieganiu się o środki unijne na inne 
działania na tym terenie. Jestem naprawdę zadowolony. Postaram się państwu pomóc 
administracyjnie, aby ten pierwszy park kulturowy w Wielkopolsce miał swój wydźwięk, rangę  
i był zaczynem dla rozwoju turystyki i gospodarki na tym terenie. Musimy zrobić wszystko, aby 
zatrzymać u siebie turystów na dłuŜej. To jest wielkie zobowiązanie. Idziecie teraz w jednym 
szeregu ze mną. Sami zafundowaliście sobie zabytek, a teraz trzeba to ukochać, dopieszczać, 
rozwijać. Nie moŜna się bać parku kulturowego. Ograniczenia konserwatorskie na pewno nie 
będą problemem dla tego terenu- powiedział wojewódzki konserwator Aleksander Starzyński.   
Powołanie Parku jest wyrazem troski gospodarzy o zachowanie dorobku człowieka, zawartego  
w krajobrazie kulturowym tego obszaru, jest teŜ celem pielęgnacji wielorakich treści 
kulturowych składających się na indywidualną i zbiorową świadomość własnej toŜsamości dla 
teraźniejszych i przyszłych pokoleń.  
Konserwator stwierdził, Ŝe poczta konna, która jest w rejestrze zabytków i naleŜy ją 
wyremontować, jest w stanie przymusić obecnego właściciela do wyremontowania lub odda go 
na rzecz gminy. 
Rejestr Zabytków nie jest elementem, gdzie wpisuje się wszystko. Ja podejmując decyzję  
o wpisie, podejmuję jednocześnie zobowiązanie, Ŝe budŜet państwa powinien uczestniczyć w jego 
utrzymaniu. Ostatnio tych środków jest coraz mniej, w tym roku zwiększyły się znacznie, ale 
trudno deklarować, Ŝe minister za pośrednictwem konserwatorów będzie finansował wszystkie 
remonty. Nie moŜe kaŜda chałupa we wsi być zabytkiem, ale moŜe być chroniona szczególnie 
przez władze gminy.  
 
Pan  Andrzej Kostołowski były kustosz Muzeum w Śmiełowie – wyraził zadowolenie, Ŝe tak 
uroczyste podjęcie uchwały miało miejsce właśnie w Śmiełowie. Przy okazji zwrócił się do 
Wojewódzkiego Konserwatora zabytków i Burmistrza śerkowa o pomoc finansową na dalsze 
remonty Muzeum w Śmiełowie 
Pan Kostołowski nawiązał do zapytania radnego Pana Andraszaka twierdząc, Ŝe na terenie 
gminy jest wiele niezauwaŜanych do tej pory obiektów, które naleŜałoby objąć opieką np tzw. 
„poniatówek”. 
Burmistrz – samorząd moŜe zapisać sobie część tej sali, w której jesteśmy, poniewaŜ 
przeznaczono na ten cel środki finansowe z budŜetu. Burmistrz uwaŜał, Ŝe moŜna wytypować 
niektóre obiekty mało znane i wystąpić o wpisanie  całej grupy do rejestru zabytków. 
 
Pan Stanisław Martuzalski –starosta jarociński złoŜył Ŝyczenia w związku z powołaniem 
Mickiewiczowskiego Parku Kulturowego. Zapewnił, Ŝe powiat włączy się w projekt 
wyeksponowania tego terenu oraz dołoŜy  wszelkich starań, aby dopomóc w rozwoju turystyki 
nie tylko na terenie gminy śerków, ale i całego powiatu jarocińskiego. Dodał równieŜ, Ŝe 
obecnie czynione są starania o budowę ścieŜek rowerowych m.in. z śerkowa do Śmiełowa oraz, 
Ŝe  powstaje mapa „klejnotów” Ziemi Jarocińskiej, którą przygotowuje grupa społecznych 
opiekunów zabytków 
 
Przewodnicząca odczytała list od Wojewody Wielkopolskiego, Ŝe nie moŜe uczestniczyć w 
spotkaniu, podczas którego zostanie podjęta uchwała w sprawie utworzenia 
Mickiewiczowskiego Parku Kulturowego. 
Składając gratulacje wyraziła przekonanie, iŜ powołanie parku kulturowego zwiększy 
atrakcyjność turystyczną okolicy, wzbogaci róŜnorodność oferty gospodarczej na rynku pracy 
oraz przyniesie korzyści dla całej lokalnej społeczności. 
/List stanowi załącznik nr 24 do protokółu/. 
 



Punkt  11 – Zamknięcie obrad sesji. 
Przewodnicząca  Rady stwierdziła, iŜ porządek obrad VII Sesji Rady Miejskiej śerkowa został 
wyczerpany, wobec czego o godz. 12 30 zamknęła obrady Sesji,  dziękując wszystkim za  
przybycie.  
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